
Zeer geachte Probusleden, 6 mei’24 

HOERA, het inschrijven kan beginnen! 
Landelijke Dag 2024 komt in zicht. 
Het is zo ver! Er is een zaal, er zijn sprekers, er 
is catering en we zijn er klaar voor om de in-
schrijvingen van start te laten gaan. Verder heb-
ben we goed gelet op de enquete na de Landelij-
ke Dag ’23 (LD23) te Hoeven. Dat betekent dat 
de onderwerpen zijn waar u om heeft gevraagd 
en alle organisatorische en logistieke zaken zijn 
verbeterd voor LD24. 
 Maar eerst even: dank aan de Probus-
clubs in Zwolle voor alle assistentie voor LD24! 

 De hoofdlijnen van LD24 zijn: 
1. Nieuwe Buitensociëteit Zwolle, 4 oktober 
Dit is tegenover het station. Er is een parkeerga-
rage direct naast dat station. 

2. Als sprekers mogen we welkom heten: 

 Maarten te Kulve.  
Maarten te Kulve is verbonden aan de NHL Sten-
den Hogeschool te Leeuwarden als Senior Lectu-
rer Safety & Security Science, Crisismanagement 
and Risk Analysis. Hij gaat spreken over Artifici-
ële Intelligentie (AI). De hoofdvraag die hij gaat 
behandelen luidt: “Hoe moeten wij in onze leef-
tijdsgroep aankijken tegen AI?”  

 Peter Kuipers Munneke.  
Peter Kuipers Munneke, geboren in Groningen is 
een Nederlandse meteoroloog en glacioloog, op-
geleid aan de Universiteit van Groningen en 
Utrecht. 
Aan deze universiteit is hij verbonden als onder-
zoeker aan het instituut voor Marine and Atmos-
pheric research, IMAU. 
In 2009 is hij gepromoveerd op een onderzoek 
naar de terugkaatsing van de zon op de ijskap-
pen van Antarctica en Groenland. Hij deed daar 
ter plaatse veel onderzoek. 
Daarnaast is hij weerpresentator bij de NOS. 
Hij schrijft regelmatig columns in de NRC. 

 Annemiek ter Heijne. (onder voorbehoud) 
Annemiek ter Heijne is hoogleraar aan de Uni-
versiteit van Wageningen op het gebied van mi-
lieutechnologie. Zij werkt aan oplossingen om 
waardevolle componenten terug te winnen uit 
afvalstromen en ook aan het terugwinnen van 
elektriciteit uit afvalwater. Zij legt vooral de na-
druk  op samenwerken met het bedrijfsleven en 
heeft al diverse prijzen gewonnen, onder andere 
850.000 euro van het NWO. Duurzaamheid is 
hier het kernwoord. 

3. Het (concept) programma 4 oktober: 
vanaf 0900 inschrijven 
10.00 Opening 
10.15 AI met Maarten. 
11.15 Korte pauze 
11.30 Klimaatverandering met Peter. 
12.30 Lunchpauze 
14.00 Duurzaamheid met Annemiek. 
15.00 korte pauze 
15.10 Q&A; forum met bestuur P-NL 
15.30 Afsluiting en napraten aan de bar. 
16.30 Taptoe 

4. Het inschrijven gebeurt door €50 per per-
soon over te maken naar de penningmeester en 
tegelijk daarmee een email te sturen met de 
naam, clubnummer en clubnaam. Uiteraard zijn 
verzamelopgaven van uw Probusclub zeer wel-
kom. We beginnen niet eerst met maximaal 
twee personen per Probusclub, maar meteen 
open voor alle leden; kom maar op. 
 Met deze zaal, de bereikbaarheid, spre-
kers, ruim tijd om kennis te maken met anderen 
moet het toch zeker een mooie dag worden. 
Ook is er alle gelegenheid om in het forum of 
even separaat te spreken met bestuursleden en 
de ICT-groep. Natuurlijk kunt u ook bestellingen 
doen voor Probus-artikelen. 
 Omdat we dit jaar naar Zwolle gaan ho-
pen we veel Probusleden uit Friesland, Gronin-
gen, Drenthe, Overijssel en Gelderland te zien. 
Uiteraard zijn alle leden welkom.  
Maar wacht niet te lang, vol = vol. 

Hartelijke groeten, het bestuur van P-NL. 
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Extra info over LD24 
Eerst over AI: 
Jessica de Jong, journalist en auteur van de Ita-
liaanse maffia roman “Vrouw van eer”, liet haar 
boek via ChatGPT vertalen in onder meer Engels 
en Duits. Dat lukte uitstekend, behalve waar het 
om beschrijvingen van seks en geweld ging. 
Daar weigerde ChatGTP de vertaling te geven 
ook al betrof het een romantekst. 

Voor muzikanten vormt AI een aanval op hun 
creativiteit. Meer dan 200 van hen riepen tech 
bedrijven op te stoppen met het trainen van AI 
modellen met bestaande muziek. Spotify wordt 
er al langer van beschuldigd hun eigen playlist te 
vullen met nepartiesten. 
Daniel Wohe, een Frans-Amerikaans componist, 
even in Amsterdam, ziet AI op positieve dagen 
als een geweldige assistent, maar op negatieve 
dagen denkt hij dat AI iedereen kan gaan ver-
vangen, op misschien 0,1 % van de mensheid 
na. 

Hoe staat het met de controle? 
Zitten we straks met AI chatbots die het werk 
van AI chatbots beoordelen? 
Bij een enquête van het tijdschrift Nature gaf 
30% van 1600 ondervraagden aan wel eens AI 
te gebruiken bij het schrijven van een paper. AI 
inzetten bij het beoordelen van andermans werk, 
zgn. revieuw werk zou nog verleidelijker zijn. 

Het nieuwste orakel van de AI, Gemini, vertoont 
volgens Ross Douthat in de New York Times 
nogal wat eigenaardigheden. Het beeldmateriaal 
van de AI bleek op raciale diversiteit gepro-
grammeerd, de antwoorden op vragen naar per-
sonen werden “gekleurd” door een niet witte ori-
ëntatie waardoor bijvoorbeeld een Duitse soldaat 
uit de Tweede Wereldoorlog als een Aziatisch 
type werd afgebeeld. Kritiek wordt door de ma-
kers van de modellen van Gemini afgewezen, zij 
zien zichzelf als de architecten van de toekom-
stige waarheidsmachine die al onze vragen kan 
beantwoorden. 

Dichter bij huis wordt in Nederland gepleit voor 
een minister van digitale zaken. Sinds 2022 
hebben we een staatssecretaris. Deze positie 
mist echter het mandaat om werkelijk in te gij-

pen. Een ict-er met bestuurservaring zou dan 
samen met een team van experts nieuwe projec-
ten kunnen beoordelen  voordat zij van start 
mogen gaan. 

Misschien heeft u al gemerkt dat de bekende 
stemacteur Diederik Ebbinge in de Aldi reclame 
is verdwenen. Hij is vervangen door een AI stem 
met de naam Alliego Dingel, goedkoper en snel-
ler. 

In Silicon Valley kun je nauwelijks een gesprek 
voeren zonder dat kunstmatige intelligentie aan 
de orde komt. Het belang van veiligheid is daar-
bij steeds groter. Het bedrijf HackerOne koppelt 
zijn ethische hackers, met goede bedoelingen, 
aan bedrijven die door middel van AI hun pro-
ductiviteit willen verhogen, maar op de nieuwe 
technologie nog niet volledig grip hebben. Hac-
kerOne is een jongensdroom van Jobert Abma 
en Michiel Prins uit Drachten. Lufthansa, General 
Motors en het Amerikaanse ministerie van De-
fensie zijn nu onder meer hun klanten. 

Mocht u na het lezen van al deze toepassingen 
hard aan vakantie toe zijn dan kan AI u helpen 
met het vinden van de ideale vakantie. Door op 
te geven wanneer u met vakantie wilt, wat uw 
budget is, welk vervoer u kiest en wat uw verde-
re voorkeuren zijn, kan ChatGTP een passende 
tip geven. En voor het vertalen van een Italiaan-
se menukaart kan het ook handig zijn. 

Op het terrein van duurzaamheid en klimaat, 
de twee andere onderwerpen van de LD24 zijn 
de ontwikkelingen ook vele. 
Het voert binnen het bestek van dít Bulletin te 
ver hier nu op in te gaan. In het volgende Bulle-
tin zullen we mogelijk in overleg met de sprekers 
al een kleine preview op de 4 oktober presenta-
ties kunnen geven. 

Bronnen: diverse media waaronder NRC. 

Jolien Bogaards 
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Vlnr staand: Jan-Hein, Harry, Steven, Richard. 
zittend: Jolien, Brigitte, Wouter. 

Contributie: 
Wat doet Probus Nederland daarvoor? 
Jaarlijks ontvangen de aangesloten Probus Clubs 
een contributienota van € 90,- per club. En een 
enkele keer komt de vraag binnen: waarom 
moeten we eigenlijk contributie betalen? Een te-
rechte vraag, want waarom zou je ergens voor 
betalen waarvan niet duidelijk is wat het nut is.  

Om de noodzaak te onderbouwen moeten we 
even terug naar de periode van oprichting van 
Probus Clubs in de jaren 80. Er waren inmiddels 
meer dan 100 PC’s en toen is het initiatief ont-
staan om standaard doelstellingen te onder-
schrijven om de homogeniteit en saamhorigheid 
van Probus Clubs te waarborgen. Men wilde 
wildgroei van het gebruik van de Probusnaam 
voorkomen. Om dit mogelijk te maken is een 
landelijk instituut, Probus Nederland, in het le-
ven geroepen. Een aantal leden vormden het 
bestuur en zetten zich vrijwillig in om de doel-
stellingen te bewaken. 

Dat is nog steeds het geval. Ook nu zit er een 
dynamisch bestuur dat op vrijwillige basis flink 
wat persoonlijke tijd inzet om het uitgegroeide 
takenpakket te onderhouden. Allemaal om de 
samenhang in tact te houden. Daarvoor is geld 
nodig. De bestuursleden worden niet betaald dus 
alle inkomsten worden ingezet voor de Probus 
doelstellingen. En welke werkzaamheden komen 
daarvoor kijken: Beheren van een Probus Neder-

land website. Daar vindt men informatie over 
allerlei onderwerpen waar een PC zijn voordeel 
mee kan doen. Het neerzetten en beheren van 
een website omgeving waar Probus Clubs op 
kunnen aansluiten om hun eigen website beter 
te kunnen hosten. Een administratie van Probus 
Clubs. Informatie verstrekken over vereniging 
aspecten zoals KvK, UBO, bankzaken en bijko-
mende juridische informatie. Het uitbrengen van 
een informatie bulletin. Een landelijke dag orga-
niseren met kwalitatieve lezingen en het stimu-
leren van onderlinge ontmoetingen. Het onder-
steunen bij club gerelateerde zaken. Een winkel 
draaien met Probus attributen. Bekijk onze web-
site en zie wat er speelt en waar we vanuit één 

instituut een rol in vervullen en 
u zult begrijpen dat een contri-
butie van € 90 gerechtvaardigd 
is. 

Steven Rosman. 

Daarbij is te vermelden dat er op de achtergrond 
nog twee groepjes mensen (gratis) meedoen. 
In de eerste plaats is dat de Juridische Commis-
sie. Het betreft hier eerbiedwaardige personen 
die hoog tot zeer hoog meegedraaid hebben in 
de kringen in het Nederlandse recht. Ze hebben 
hun sporen meer dan verdiend. Uiteraard blijven 
zij anoniem. Deze commissie beantwoordt vra-
gen van de voorzitter en komt alléén dán met 
teksten die hun weg vinden in ‘veel gestelde 
vragen’ op de website of in kwesties die aan de 
orde komen door interactie van P-NL met clubs. 
  
Daarnaast is er de ondersteuning op ICT-gebied: 

Op de foto vlnr Ubbo, Henny en Ad.  
(Foto van LD23 in Hoeven.) 
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Contact met Probusclubs 
Probus Nederland wil contact onderhouden met 
de meer dan 450 clubs in Nederland. Dat is van 
belang voor het verlenen van service en het ge-
ven van informatie. Zo geeft Probus Nederland 
elk kwartaal een bulletin uit. Maar daarnaast 
wordt bijvoorbeeld contact gelegd tussen twee 
clubs op verzoek. 
In het verleden werden van elke club veel per-
soonsgegevens vastgelegd. Dat is niet meer 
wenselijk en ook niet meer nodig. Het uitgangs-
punt moet zijn dat er een betrouwbare verbin-
ding is tussen club en Probus Nederland. 
Probus Nederland bewaart voor contact met de 
clubs twee gegevens van de secretaris: mail-
adres en telefoonnummer. Andere gegevens van 
de secretaris of van andere functionarissen wor-
den niet meer opgevraagd. Het telefoonnummer 
kan worden gebruikt om contact te krijgen in 
geval het mailadres niet (meer) werkt. 
  
De mogelijkheid tot contact door derden is ge-
heel en al de verantwoordelijkheid van de club. 
Heel veel clubs hebben een contactadres (e-
mail) of contactformulier op hun website staan. 

Clubs zonder website kunnen 
een mailadres laten opnemen 
in de lijst die op de website 
van Probus Nederland staat. 
Deze lijst is openbaar. 

Jan-Hein de Wit 

Déjeuner des 
canotiers  
1837  
Pierre Renoir 

Van de penningmeester. 

Zoals hiervoor al aangegeven wordt in 2024 
weer een Probusdag gehouden, en wel op 4 ok-
tober 2024. We denken een toplocatie te hebben 
gevonden in de Buitensociëteit in Zwolle, schuin 
tegenover het station, dicht bij een afrit van 
(onder andere) de A28 en met uitstekende par-
keergelegenheid. 
 Aan de hand van de door u gesuggereer-
de onderwerpen hebben we gezocht naar een 
aantal goede sprekers. We denken er een paar 
uitstekende bereid te hebben gevonden om voor 
Probus hun verhaal te doen.  

Aanmelding LD24. 

Daarom nodigen wij u van harte uit om u op te 
geven voor dit veelbelovende evenement. U kan 
dit doen door het sturen van een e-mail aan 
penningmeester@probus-nederland.nl met 
daarin uw naam, de naam en het nummer 
van uw club. Zodra deze gegevens ontvangen 
zijn alsmede de betaling van € 50,-- per deel-
nemer op NL79ABNA 0483 8910 10 t.n.v. Probus 
Nederland staat u als deelnemer geregistreerd. 

Richard de Casseres 

P-NL Bulletin, jr15/nr3, mei 2024 Pagina  van 4 6

mailto:penningmeester@probus-nederland.nl


Verplicht gemengd? 
Het komt nog al eens voor dat een Probusclub 
vraagt over noodzaak of plicht om de club met 
alléén mannen óf vrouwen, om te bouwen naar 
een gemengde groep. Welnu, enkele overwegin-
gen en het standpunt van P-NL volgen hier. 

Voorop staat, dat P-NL zich niet alleen aan de 
wet houdt, maar ook loyaal en maatschappelijk 
bewust, mee wil bewegen met de grote lange-
termijn maatschappelijke stromingen die zich in 
Nederland voordoen. Zo is het verbod op onder-
scheid cf GW art1, niet alleen het zorgen voor 
duidelijke bewoordingen (in tegenstelling tot 
spitsvondige teksten die nét binnen de wet val-
len), maar óók met inhoudelijk streven dat on-
derscheid zoveel als mogelijk te beperken.  
P-NL zoekt juist níet de grenzen van de wet op. 
PNL loopt ook niet voorop en is tevens verre van 
‘woke’, en waait niet met alle winden mee. P-NL 
volgt de ‘mainstream’ en kan de ogen niet slui-
ten voor de maatschappelijke veranderingen in 
het leven van alle dag. 

Dus P-NL blijft bij de volgende hoofdlijnen: 
 a. de Probusclubs zijn autonoom mits in 
de statuten de verplichte teksten zijn opgeno-
men en voorst die statuten niet strijdig zijn met 
het gedachtengoed en de statuten van P-NL; 
 b. er zijn Probusclubs voor mannen, 
vrouwen én gemengd; 
 c. P-NL is tégen verplichtingen voor Pro-
busclubs om geforceerd gemengd te worden, 
maar stimuleert wel overgang naar gemengde 
groepen; 
 d. spitsvondigheden om personen van 
een andere sekse buiten de deur te houden, 
worden niet gehonoreerd. 

Het zou best kunnen dat hier een discussie over 
gevoerd moet worden. Dat merken we dan wel 

aan de ingezonden mailtjes. In 
dát geval komt het eerst aan de 
orde in de enquete van februari 
2025, daarna zien we verder. 

Wouter van Straten 

Links: Pruimenlikeur, 1877 Edouard Manet 
 

Heads-up voor nieuwe mailadressen. 

Op een oor na gevild! Dát is de stand van zaken 
over nieuwe emailadressen voor de bestuursle-
den van P-NL. 
 Ongetwijfeld heeft u gemerkt of er zelfs 
last van gehad dat een of meer bestuursleden 
niet, of slecht, bereikbaar zijn. Dat ligt niet aan 
uw computer. De oorzaak laten we hier even in 
het midden. In elk geval komen er andere 
adressen en die gehost worden door een andere 
provider. 
 Wordt vervolgd, nog deze maand! 
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Diversen. 

Het golftoernooi op 11 juli gaat gewoon door in 
Golfcentrum De Batouwe. 
Inschrijven kan niet meer want het maximum 
aantal deelnemers is bereikt. 

Met dank aan Wim van Kreij wordt gewezen op 
een symposium voor onze leeftijdsgroep in 
Den Bosch. Zie: 
https://www.meierode.nl/symposium 
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Colofon Bulletin Probus NL 
Redactie Wouter van Straten:  

voorzitter@probus-nederland.nl 
Secretaris Steven Rosman: 

secretaris@probus-nederland.nl  
Penningmeester Richard de Casseres: 

penningmeester@probus-nederland.nl 
Contact met Probusclubs Jan-Hein de Wit: 

clubadministratie@probus-nederland.nl 
Artikelen Brigitte Kuijpers-van den Assem: 

winkel@probus-nederland.nl 

Pas op: nog deze maand volgen nieuwe 
emailadressen. 

Website: probus-nederland.nl 
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